
 

 

SPRAWOZDANIE NR 1  

STAROSTY WARSZAWSKIEGO ZACHODNIEGO 

z dnia 12 stycznia 2023 r. 

z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w Powiecie Warszawskim Zachodnim w 2022 roku 

Komisja Bezpieczeństwa i Porządku została powołana w celu realizacji zadań Starosty w zakresie 

zwierzchnictwa nad powiatowymi służbami, inspekcjami i strażami oraz zadań określonych w ustawach 

w zakresie porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli. Zadania Komisji określone zostały w art. 38a 

ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 1526). Zgodnie 

z art. 38a ust. 5 i ust. 6 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym (t.j. Dz. U. z 2022 r. 

poz. 1526) oraz Zarządzeniem Starosty Warszawskiego Zachodniego Nr 6/2019 z dnia 17 stycznia 2019 w dniu 

23 listopada 2022 r. odbyło się posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku, zwany dalej KBiP. 

- Na posiedzeniu KBiP dnia 23 listopada 2022 r. zostały poruszone następujące tematy: 

1) Omówienie kwalifikacji wojskowej w 2022 roku. 

2) Sprawozdanie z przebiegu akcji „Bezpieczne wakacje”. 

3) Przedstawienie zagadnień związanych z zakwaterowaniem uchodźców z Ukrainy. 

4) Dystrybucja tabletek jodku potasu. 

5) Dystrybucja węgla przez gminy. 

6) Przygotowywanie projektu powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz porządku publicznego 

i bezpieczeństwa obywateli. 

- Ponadto posiedzenie KBiP zostało połączone z posiedzeniem Powiatowego Zespołu Zarządzania 

Kryzysowego, zwany dalej PZZK, powołanego Zarządzeniem Starosty Warszawskiego Zachodniego 

Nr 23 / 2021 z dnia 10 marca 2021 r., który brał czynny udział w omawianiu ww. tematów. 

- Starosta Jan Żychliński otworzył posiedzenie komisji oraz przywitał wszystkich zebranych członków KBiP 

i PZZK. Po krótkim omówieniu porządku obrad zapytał czy ktoś chciałby zgłosić uwagi, w związku 

z brakiem uwag przeszedł do omówienia pierwszego punktu. 

1) Omówienie kwalifikacji wojskowej w 2022 roku.  

- Przewodniczący komisji poprosił Pana Tomasza Szachowskiego o omówienie przedmiotowego punktu. Pan 

Tomasz Szachowski omówił sprawozdanie z przeprowadzonej kwalifikacji wojskowej z którego wynika że 

w 2022 roku w związku z panującą pandemią COVID-19 była zwiększona lista osób stawających na komisji 

łącznie wezwanych było 737 w tym 9 kobiet, z tego 583 osoby z rocznika podstawowego i 145 z rocznika 

starszego. Z osób wezwanych na komisję stawiło się 614 osób, z tego 549 osób z rocznika podstawowego, 

58 z rocznika starszego, oraz 7 kobiet. Kwalifikacja polegała na założeniu ewidencji oraz określeniu 

kategorii zdrowia. Spośród 614 osób 442 osoby z rocznika podstawowego, 45 osób z rocznika starszego i 7 

kobiet uznano na zdolnych, nadano im kat. A. Osób niezdolnych w czasie pokoju (kat. D) było łącznie 75, 

a osób trwale niezdolnych kat. E. było 47. Termin kolejnej kwalifikacji wojskowej jest procedowany, 
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prawdopodobnie skład komisji może być rozszerzony o psychologa. Przewodniczący przeszedł do 

kolejnego punktu. 

2) Sprawozdanie z przebiegu akcji „Bezpieczne wakacje”. 

- Przewodniczący poprosił o zabranie głosu również Pana Tomasza Szachowskiego. Pan Tomasz Szachowski 

poinformował że w ramach akcji „Bezpieczne wakacje” były prowadzone kontrole przez straż pożarną, 

policję oraz sanepid. Dokonywano sprawdzenia technicznego urządzeń zainstalowanych na placach zabaw, 

dokonywano kontroli trzeźwości i stanu technicznego autokarów w ramach akcji Lato w mieście lub Lato 

w gminie. Kontrolowane były placówki handlowe i  miejsca przebywania dzieci i młodzieży pod kątem 

spożywania i sprzedaży alkoholu i wyrobów tytoniowych. Policja wraz z sanepidem dokonywała kontroli 

miejsc wypoczynku. Policja i straże gminne skontrolowali miejsca gdzie młodzież może korzystać 

z nielegalnych kąpielisk. Dużym zainteresowaniem cieszyły się organizowane akcje tj. Lato w mieście czy 

Lato w gminie. Wzięło w nich udział 1860 dzieci i młodzieży. Również na terenie powiatu mieliśmy 

14 zorganizowanych wypoczynków łącznie dla 684, osób głównie w obiekcie w Julinku. Przewodniczący 

komisji oddał głos Komendantowi Powiatowej Straży Pożarnej aby powiedział kilka słów o akcji „Ognik” 

organizowanej na terenie powiatu. Komendant PSP Pan Robert Nowakowski poinformował że w ramach 

akcji zostało przeszkolonych 3 tyś. dzieci, przeprowadzane zostały ćwiczenia ewakuacyjne które spotkały 

się z wielkim entuzjazmem młodzieży.  Głos zabrała również Pani Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno – 

Epidemiologicznej, która poinformowała że w ramach akcji bezpieczne wakacje były prowadzone kontrole 

w miejscach organizacji zorganizowanych wypoczynków głównie pod kątem higieny dzieci i młodzieży, 

jak i warunków gastronomicznych itp.. Jednym z obiektów był gościniec w Julinku, drugim obóz harcerski, 

który mieścił się na terenie Towarzystwa Opieki nad Ociemniałymi w Laskach. Na obozach nie stwierdzono 

żadnych zatruć pokarmowych, ani wypadków. Nie było również zgłoszeń zachorować na covid, 

nie wpłynęły również żadne skargi ze strony organizatorów ani uczestników. Skontrolowanych zostało 

11 obiektów małej gastronomii, w 2 obiektach nałożono mandaty karne na pewne uchybienia, oraz 

16 większych obiektów gastronomicznych z czego na dwa również nałożono kary. W związku z otwarciem 

obiektu wodnego w Julinku były przeprowadzone również liczne kontrole wody. Przewodniczący komisji 

przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

3) Przedstawienie zagadnień związanych z zakwaterowaniem uchodźców z Ukrainy. 

- Przewodniczący komisji poinformował, że była bardzo spontaniczna reakcja mieszkańców powiatu którzy 

przyjmowali uchodźców do swoich domów. Nastąpiła też szybka reakcja jeśli chodzi o instytucje 

samorządowe, dużo hoteli na terenie powiatu otworzyło się na przyjmowanie uchodźców. Po krótkim 

przedstawieniu sytuacji w powiecie Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Pana Tomasza 

Szachowskiego. Pan Tomasz Szachowski poinformował, że w ośrodkach zorganizowanych przez powiat,  

od rozpoczęcia konfliktu zbrojnego na Ukrainie funkcjonowało 12 ośrodków, aktualnie na terenie powiatu 

jest tych ośrodków 8, łącznie powiat udzielił schronienia 2539 osobom. Wg. zestawienia z dnia 22 listopada 

2022 r. w 8 funkcjonujących ośrodkach zakwaterowanych jest 775 osób i jest to bardzo duża skala jeśli 

chodzi o przyjmowanie uchodźców na terenie całej Polski. Obiekty funkcjonujące na terenie Powiatu 

pozostają pod stałą kontrolą Powiatowej Stacji Sanitarno - Epidemiologicznej, gdzie w niektórych obiektach 

zostały stwierdzone pewne uchybienia które zostały przez placówki naprawione. Przewodniczący komisji 

poinformował, że w Starostwie została zatrudniona osoba z Ukrainy która ma wykształcenie prawnicze i w 

przeróżnych sytuacjach pomaga ludności uchodźczej, jak również współpracuje z jednostkami 

organizacyjnymi powiatu. Głos w sprawie zabrał również Komendant Powiatowy Policji który 

poinformował, że od samego początku wszystkie ośrodki na terenie powiatu są monitorowane na bieżąco, 

nawiązane są kontakty z administratorami obiektów. Nie stwierdzono wielkiej różnicy jeśli chodzi o ilość 

interwencji związanych z Ukraińcami. Jeszcze przed konfliktem zbrojnym ilość interwencji na terenie 

powiatu występuje na stałym poziomie, szczególnie jeśli chodzi o spożywanie alkoholu i prowadzenie 

pojazdów. Przewodniczący komisji przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

4) Dystrybucja tabletek jodku potasu.  

- Przewodniczący komisji oddał głos w sprawie Panu Tomaszowi Szachowskiemu. Na terenie powiatu zostało 

utworzonych łącznie 41 stacjonarnych punktów dystrybucji jodku potasu, ewentualnie w ramach potrzeby 

zostaną uruchomione dwa mobilne punkty  po jednym w gminie Kampinos i w Gminie Leszno. Za 

pośrednictwem Komendy Powiatowej PSP w Błoniu, bezpośrednio do urzędów gmin zostały przekazane 

tabletki jodku potasu według przydziału dokonanego przez Mazowiecki Urząd Wojewódzki w Warszawie. 

Informacje dotyczące miejsc dystrybucji tabletek jodku potasu zamieszczone zostały na stronach 
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internetowych poszczególnych gmin. Po krótkiej dyskusji Przewodniczący Komisji przeszedł do następnego 

punktu. 

5) Dystrybucja węgla przez gminy. 

- Przewodniczący Komisji po krótkim wprowadzeniu przekazał głos Panu Tomaszowi Szachowskiemu. Pan 

Tomasz Szachowski poinformował że dystrybucja węgla przez gminy odbywa się bez udziału powiatu. 

Udało się jednak ustalić że na terenie powiatu każda z gmin ma wstępnie wyznaczony jeden punkt 

dystrybucji węgla dla mieszkańców. W skali całego powiatu zostało przyjętych 1507 wniosków o węgiel. 

Gmina Izabelin jeszcze nie uruchomiła przyjmowania wniosków. Najwięcej wniosków (ok. 400 na 

800 uprawnionych) zostało przyjętych w gminie Kampinos. Żadna z gmin fizycznie węgla jeszcze 

nie otrzymała. Po krótkiej dyskusji Przewodniczący Komisji przeszedł do następnego punktu. 

6) Przygotowywanie projektu powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz porządku publicznego 

i bezpieczeństwa obywateli. 

- Przewodniczący komisji poprosił o zabranie głosu Komendanta Powiatowego Policji. Komendant Policji 

zaczął od krótkiej prezentacji jak sytuacja w powiecie wygląda na chwilę obecną. Rozróżnianych jest kilka 

kategorii przestępstw które są uciążliwe dla społeczeństwa: 

1) Rozboje – odnotowano tylko 3; 

2) Kradzieże cudzej rzeczy – 450 (60 kradzieży samochodów, 270 kradzieży z włamaniem) 

3) Uszkodzenia rzeczy -74; 

4) Bójka i pobicie – 7; 

5) Demoralizacja nieletnich i ich przestępczość- czyny karalne 66 osób, osób które się tych czynów dopuściły 

36, używanie alkoholu i środków odurzających przez nieletnich – 15 przypadków, uchylanie się od 

obowiązku szkolnego: 9 przypadków, zdarzenia drogowe bez uprawnień: 10 przypadków, inne wykroczenia: 

27 i czyny zabronione osób poniżej 13 r.ż. – 14 przypadków (m. in. drobne kradzieże). 

- Na terenie powiatu niebieska karta została założona dla 35 rodzin, w porównaniu do lat ubiegłych sytuacja 

wygląda nie najgorzej. Jeśli chodzi o działania podjęte przez policję wobec przemocy w rodzinie jest dość 

duża. 

- Jeśli chodzi o kolizje które wystąpiły na terenie powiatu na chwilę obecną było ich: 1176, wypadków: 32, 

wypadków ze skutkiem śmiertelnym: 2, osób zabitych: 2, osób rannych 43. 

- Komendant Policji poruszył również kwestie hejtu wśród młodych ludzi, szczególnie obraźliwe treści 

publikowane są w Internecie. W ramach zapobiegania Komenda Powiatowa Policji wraz z udziałem 

Starostwa w zeszłym roku rozpoczęła akcję „Szanuję, akceptuję, nie hejtuję”. Akcja cały czas trwa - 

prowadzona jest szczególnie w szkołach oraz w Internecie. 

- Komendant policji poruszył również kwestie poczucia bezpieczeństwa, zagrożenia oraz oszustwa osób 

starszych. 

- Po krótkiej dyskusji Przewodniczący Komisji zakończył posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

oraz Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego. 

   

Starosta 

 

 

Jan Żychliński 
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